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Augusztus 15-én van a katolikus egyház legnagyobb Má-
ria-ünnepe, ugyanis Jézus anyja a földi létből testben és lélek-
ben ekkor a mennyei boldogságba jutott.

„Az égen nagy jel tűnt fel: egy asszony, kinek öltözete a Nap 
volt, lába alatt a Hold, fején pedig tizenkét csillagból álló ko-
rona.” Jel. 12,1

Nagyboldogasszony napján a moldvai csángók gyógynö-
vényt szednek és szentelnek, hogy azzal kezeljék a betegeket. 
Az így varázserővel bíró gyógyfüvet beépítették a ház alapjá-
ba, a csecsemők bölcsőjébe, az új pár vetett ágyába.

A hagyomány szerint ez a nap a magyarság születésnapja is, 
mert ekkor köttetett meg a hét törzs vezérének vérszerződése. 
Megannyi még ma is ható legenda, történelmünk szövetében.

Persze ezen ünnephez mindenkinek más és más kötődése is 
lehet. Gyerekként, a hegyvidéki későn érő gyümölcsök között 
elsőként a Boldogasszony szilva vagy palócosan „Bógyi” szilva 
beérését vártuk. Minden évben roskadásig termettek a viszony-
lag kis fák, ágaik a tehertől sokszor letöredeztek. A mi közremű-
ködésünk kellett, hogy a fa fellélegezhessen. Az 50-es években 
még létező selyemhernyó-tenyésztésnek köszönhetően, szinte 
minden udvaron volt termetes eperfa, piros és fehér változat-
ban. Mezítlábasan nem volt nagy feladat vastag ágaihoz fel-
kúszva a reggeli napfény áldását élvezni. Bizonyára az akkori 
világ, ma már az emlékek szűrőjén keresztül kiszíneződik. Per-
sze voltak borúsabb pillanatok is. Ilyen volt, amikor nagyapám 
„meséjét” hallgattam a Nagy Háborúról. Mint hadifogoly, több 
lépcsőben Vlagyivosztokig jutott. Említhetem id. Giszinger Ká-
roly megrázó II. világháborús naplójában rögzített „elbeszélést” 
is. Karcsi bácsi 1944 augusztusa és 1946 áprilisa között volt a 
németországi Dachauban a szövetségesek hadifoglya.

„Boldog asszony anyánk ki nagy reménységünk
Hozzád száll sóhajunk minden könyörgésünk
Tekints jóságosan szegény magyar népre
Vezess vissza minket a szent magyar földre.”
(Weiszbach Béla – Bujdosó magyarként Dachau 1945. XII. hó)
Milyen mélyről jövő fájdalmas sóhaj száll fel e sorokból az 

égi Mária felé. A gondolatával való azonosulás reményt, meg-
békélést, és egyben nyugalmat hozhat hívő és nem hívő em-
ber számára is. Talán az Ő sugallatának köszönhető a trianoni 
tragédia kapcsán, hogy Leidinger István polgármester a város 
egyik forgalmas terét, a Nemzeti Összetartozás terének java-
solta elnevezni. Mély bölcsesség rejtőzik ebben. Nem jobb és 
bal – hanem magyar.

Bizony tanulhatnánk lengyel barátainktól, ahol irányult-
ságtól függetlenül, valamennyi formáció nemzeti öntudattól 
van átitatva. Egy ilyen kis településen, mint Pomáz, nem az 
országos politikából átvett sárdobálást kellene a homokozó-
ban gyakorolni. A szerepjátszás azért is káros, mert nem fel-
szabadít, hanem energiát von el a valós feladatoktól. Olykor 
szeretném megkérdezni – komolyan gondoljátok mindezt? 
Építkezni és nem rombolni kell. Az mindenesetre reményre ad 
okot, hogy Rédei Imre képviselő a legutóbbi testületi ülésen 
az egyik szavazáskor szem előtt tartva, hogy mi jó a városnak, 
nyomta meg az IGEN gombot. Jó példa volt arra, hogy a tele-
pülés érdeke mindenek felett áll.

Ugyanakkor kontrollra mindig szükség van. Ebben a legille-
tékesebbek településünk polgárai.

Ünnepeink manapság sorra elmaradnak, mert felülírja egy 
súlyos járvány, ami egyúttal alkalmat ad a lelki megtisztulás-
ra, önvizsgálatra is. Mi végre vagyunk a világon? „Hogy vala-
hol otthon legyünk benne.” – fogalmazta meg nekünk Tamási 
Áron.

Bolyki István

Nagyboldogasszony napja avagy 
Mária mennybevételének ünnepe
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Városunk

Sokan nem is tudják, hogy van ilyen kiállítás Pomázon. A Kossuth 
Lajos utca 48-ban található népi műemlék házban, amely eredetileg 
szerb lakóház volt, sok-sok év után ismét látogathatók a szerb és né-
met néprajzi gyűjtemények anyagai. Hétfőtől-péntekig minden nap 
10-16 óra között diákmunkások várják a látogatókat. Külön szerencse, 
hogy Lázár Luca, aki idén szerezte meg a történelem-muzeológia dip-
lomát, vezetéseket is tart, szakmai felkészültsége pedig lehetővé teszi 
a gyűjtemény anyagának ellenőrzésére.

Hétvégén 11-18 óra között pomázi civilek – Pomáz Barátai Társa-
ság és a Közösen a Városunkért Egyesület tagjai – vállalják a mű-
ködtetést ügyeleti nyitva tartással. Ez azt jelenti, ha éppen nincs az 

épületben az ügyeletes, akkor az ablakba kirakott táblán olvasható 
a telefonszáma, és ő kérésre 10 percen belül a helyszínre érkezik és 
bemutatja a kiállítást.

Csoportokat a tervezett látogatás előtt legalább 2 nappal korábban 
be kell jelenteni a 06-26/325 163 számon.

Az első két héten az egyéni látogatók mellett 120 Erzsébet-tábo-
ros gyerek és a Magyarországon élő kínaiak 50 fős csoportja nézte 
meg a kiállítást, ismerkedett Pomáz múltjával. Célunk, hogy közösségi 
eseményeket is szervezzünk ide, ahol élményszerzés és kézműves tu-
dásátadás, vagy az évszakhoz, jeles ünnepekhez kötődő programok 
várják a látogatókat.

Siklódi Csilla

Nagy Gyula, a Pomázi Zenekastély Nonprofit Kft. új ügyvezetőjének 
meghívására a Magyar-Kínai Kulturális Egyesület tagjai jártak Pomá-
zon. A vendégek megnézték az újonnan megnyílt Helytörténeti Gyűj-
teményt, kipróbálhatták a talpas és a lovasíjászatot a Magyar Várban, 
majd a kastélyban fogadták őket.

Egész nyáron belépődíj nélkül látogatható
a Helytörténeti Gyűjtemény

Kínai vendégek Pomázon
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Július közepétől főállású polgármester lett. Mi volt ennek a 
változásnak az oka? 

Az elégtelen jogszabályi környezet. A kampány során is azt erőltettük, 
amit 30 évig gyakoroltam, azaz egy szervezet vezetéséhez nem feltét-
lenül kell főállású vezető, főleg, ha ezt meg lehet oldani máshogy is. A 
tűzoltóság akkor működött a legjobban, amikor a parancsnok önkén-
tes volt és a helyettesem volt főállásban. Ez a modell azért jó, mert az 
elsőszámú vezető a döntéseiben el tud vonatkoztatni a szervezettől és 
tényleg a rendszer működtetésére tud koncentrálni, a második ember 
meg a struktúrát képviseli, de döntéseivel nem viheti rossz irányba a 
rendszert. Ez egy remekül működő, kipróbált modell. Én több szerve-
zet vezetőjeként dolgoztam, főállásban a saját mérnöki irodám alkal-
mazásában álltam és rendkívül rugalmas módon meg tudtam oldani 
a szervezetek irányítását, egyedül talán a tanítás volt ez alól kivétel, 
amit februárban le is adtam. Persze ehhez hozzá kell igazítani a pol-
gármesteri hivatal és az önkormányzat működését is, feladatokat, ha-
tásköröket kell ledelegálni középvezetői, illetve bizottsági szintekre és 
azt kellett volna megszervezni, hogy azért mindig legyen a hivatalban 
egy döntéshozó, amit a függetlenített alpolgármester státusz megszer-
vezésével gondoltunk megoldani. A választások óta napi szinten látom, 
hogy alpolgármester úr iszonyú sokat dolgozik, reggeltől estig a hiva-
talban van, sokszor még hétvégeken is, és nagymennyiségű napi ügyet 
vett le rólam. Hozzá tartozik a Szociális és Egészségügyi Bizottság, a 
Kulturális, Oktatási és Sport Bizottság, a Környezetvédelmi Bizottság 
és a Városüzemeltetés összes nyűgje és problémája, azaz a rutinfel-
adatok felügyelete. A stratégiai feladatok tartoznak hozzám, a Pénz-
ügyi Bizottság, a Közbiztonsági Bizottság és Városfejlesztési Bizottság 
munkáján keresztül. Ezzel a modellel csak egy probléma van, ami va-
lószínű jogalkotási figyelmetlenség, hogy a törvény nem engedi meg a 
társadalmi megbízatású polgármester és főállású alpolgármester felál-
lást, ami nekünk és a városnak is a legjobb lenne. Magát a jogalkotási 
problémát jeleztem az országgyűlési képviselőnknek is, hiszen ez egy 
korlátozás, ami az önkormányzat szabad szervezetalakítási szabadsá-
gát csorbítja. Így nyolc hónap tépelődés után kénytelen voltam a leg-
kisebb rosszat választani és feladni 23 év vállalkozói, cégvezetői állá-
somat. Egyrészt azért, mert a polgármester fizetését a költségvetésünk 
az állami normatíván keresztül megkapja a központi költségvetéstől, 
másrészt az elmúlt nyolc hónap alatt, ameddig társadalmi megbízatású 
polgármesterként és alpolgármesterként dolgoztunk, bőven megtaka-
rítottuk az előző vezetés polgármester-alpolgármester bérét, így meg 
van a fedezete a szervezeti változtatásnak.

Tetemes adóssággal vették át a várost, a veszélyhelyzet mi-
att is nem tervezett kiadások voltak. Most hogy állnak a 
város pénzügyei?

Kezdem azzal, hogy nincs kifizetetlen számlánk. Ez azért fontos, mert 
a 30-60-90 napon túli tartozások teszik rossz besorolásúvá az önkor-
mányzatot. Most készült el a zárszámadás, a független könyvvizsgálói 
jelentéssel, amiből látszik, hogy százmillió forint fölötti veszteséggel 
zárta az önkormányzat a 2019-es évet. Ez az örökségünk. A veszély-
helyzet miatt nem régen fizettem ki az utolsó számlát, így összesítünk 
és pályázunk kompenzálásra, de vis major pályázatot is fogunk be-
nyújtani. Elvitték a súlyadót, amiből a kátyúzást és az utak építését 
kellett volna fedezni, a nagyon kevés szabad felhasználású pénzekből 
próbáljuk a szó szoros értelmében a lyukakat foltozni.

Elfogadták a 2019. évi zárszámadást, amiből kiderül, hogy 
az előző önkormányzat több helyen is magasabb bevétellel 
számolt, mint amennyi ténylegesen befolyt. Van ebből hát-
ránya a városnak?

Van. A reálisnál jelentősen magasabb adóbevételt terveztek be, hogy 
a kiadási oldalt egyensúlyba tudják hozni papíron, mert az önkor-
mányzatnak nem lehet csak likvid hitelállománya, azaz egyik évről 
nem vihet át adósságot a következő évre. Ezek a virtuális bevételek 
természetesen sosem folytak be a kasszába, de a kiadási oldalon el-
költötték, azaz megrendeltek munkákat, ezt a vállalkozók elvégezték, 
de a számlákat nem fizették ki. Csak hogy értsék: az előbb említett 
több, mint százmillió forintos itthagyott számlaállományt a 2020-as 
adóbevételekből kellett rendeznünk, elvennünk. Azaz az új önkor-
mányzat nem a nulláról, hanem mínusz több, mint száz millió forintról 
indult. A maradékból gazdálkodhatunk.

Javában zajlik a munka, sokféle újítást vezettek be. Mond-
hatjuk, hogy elkezdődött a saját programjuknak a megva-
lósítása?

Igen, mondhatjuk, de ez még csak az alapozás, hogy legyen mire 
építkeznünk. Új SZMSZ, új helyi megalapozó rendeletek a közössé-
gi útépítés lehetőségének a biztosítása, az együttélés szabályainak a 
kialakítása, hamarosan jön az egymást zavaró tevékenységek korláto-
zása, fontos hangsúlyt fektetünk a környezet megtisztítására, most 
gyakorlatilag már nincs krónikus szemétlerakó hely. Megteremtettük 
a kamerás megfigyelések jogi feltételeit, rendészeink több tettenérést 
hajtottak végre és keményen büntettek, kezdenek eltűnni az utcákat 
csúfító autóroncsok, eltűnt a HÉV-átjáróból a több éve ott parkoló 
roncs IFA, halad a kátyúzás, megérkezett az új traktor.

Városgondoki pozíciót is szeretnének bevezetni. Miért lát-
ták szükségesnek?

Mert nem volt gazdája a városnak. Ha bedőlt egy árok, eltört egy 
korlát, vagy le kellene festeni korlátokat, padokat, homokot hozat-
ni a játszótérre, nem volt, akinek ez a feladatkörébe tartozott volna. 
Jegyző úr is és én is naponta kapok számtalan lakossági bejelentést, 
hogy ezt is meg kellene csinálni, meg azt is, és jöjjön az önkormányzat 
és csinálja meg. És ki az az önkormányzat? Az mi vagyunk 18 ezren 
pomáziak, de kell egy felelős gondnok, aki észreveszi, kijavítja, kar-
bantartja ezeket a hibákat.

Nagy Szilvia
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Alapozunk, hogy legyen mire építkeznünk
Nincs már az önkormányzatnak kifizetetlen számlája – mondta Leidinger István polgármester, akivel a megörökölt több, mint 
százmillió forintos veszteségről, az általuk megkezdett munkáról és arról beszélgettünk, miért lett főállású polgármester.



A váltáskor a hivatal létszáma 42 fő volt. 
A hatásköri listából sok feladat nem volt le-
fedve, a középvezetői állomány szinte telje-
sen hiányzott. Nem volt aljegyző, főépítész, 
beruházási előadó, hagyatéki előadó, fel-
mentési idejét töltötte a beruházási csoport-
vezető és a közigazgatási ügykezelő. A köz-
útkezelő hatósági előadó nyugállományba 
vonult. Az új testület munkába állása után 
néhány hónapon belül távozott a jegyző, a 
pénzügyi csoportvezető, szervezési előadó, 
hatósági előadó, pénzügyi előadó, nyugállo-
mányba vonult az ülésszervező és a beruhá-
zási előadó.

Ezért elsődleges cél a hivatal és az ön-
kormányzat működésének megerősítése, a 
hiányzó munkaerő pótlása, a státuszok fel-
töltése, a feladatok, ügyek szétosztása és a 

dolgozók párba szervezése, hogy tudják egy-
más ügyeit vinni, ha szükséges besegíteni, 
vagy hiányzó embert pótolni.

Az átszervezés során osztályokat alakítot-
tak ki a polgármesteri hivatalban. A gazdasági 
feladatok a Gazdasági főosztályhoz tartoz-
nak, ez alá tartozik a pénzügyi- és az adóható-
sági osztály. A hatósági, anyakönyvi, népjóléti 
feladatokat a Hatósági és Humánszolgáltatá-
si Osztály látja el. A Városfejlesztési és Vá-
rosüzemeltetési osztály a Városfejlesztési 
csoportot és a Városüzemeltetési csoportot 
foglalja magába. A Titkársági, Ügyfélszolgá-
lati és Rendészeti Osztály a titkársági, iratke-
zelési, ügyfélszolgálati, közterület-felügyeleti, 
rendészeti ügyeket intézi, illetve a testületi, 
bizottsági munkát segítő szervezési és do-
kumentumkezelési feladatokat. Az eddig hi-
ányzó feladatkör pótlására létrehoznák az 
épületgondnoki és a városgondnoki státuszt. 
A hivatal tervezett köztisztviselőinek száma 
ezzel 46 főre egészülne ki.

A lakosságot érintő egyik legfőbb pontja 
a hivatal átszervezésének, hogy ezentúl ügy-
félszolgálat működik, ahol munkanapokon az 
egyszerűbb ügyeket lehet intézni.

Az Ügyfélszolgálat helye: 2013 Pomáz, 
Luppa Vidor utca 12. Ügyfélfogadás: hétfő: 
8–17-ig, kedd–csütörtök: 8–16.30-ig, péntek: 
8–13.30-ig. Hivatali időben az Ügyfélszol-
gálaton személyes ügyintézéssel intézhető 
a Polgármesteri Hivatalnál ügyintézéshez 
szükséges nyomtatvány igénylése, illetve 
papíralapú kérelem, beadvány, közérdekű 
panasz, bejelentés benyújtása, általános tá-
jékoztatás kérése.

A Polgármesteri Hivatalban a személyes 
ügyfélfogadáshoz előzetesen időpontot 
kell foglalni, amit meg lehet tenni telefo-
non a (26) 814-300-as számon, levélben a 
pomaz@pomaz.hu e-mail címen, illetve sze-
mélyesen az Ügyfélszolgálaton, hivatali idő-
ben lehet.

Aki szeretné követni az önkormányzat költé-
seit, kiadásait, hogy pontosan mikor, kinek, 
milyen célból, mekkora összeget fizetett ki 
a város, azt az alábbi linken található ol-
dalon teheti: http://www.pomaz.hu/uveg-
zseb_2020

Az 5 millió forint feletti költések ugyancsak 
az Üvegzseb fül alatt érhetőek el a honlapon, 
2016-ig visszamenően: http://www.pomaz.
hu/uvegzseb

Tisztelt Lakosság!
Ezúton értesítjük Önöket, tekintettel arra, 
hogy Pomáz belterületén, illetve zártker-
ti ingatlanok területén a vaddisznók nagy 
számban megjelentek – a magántulajdonú 
telkeken és közterületen, több esetben kárt 
tesznek – ezért a lakosok kérésére, azok testi 

és anyagi biztonságának érdekében Pomáz 
Város Önkormányzata vadkárelhárító tevé-
kenységbe kezdett.

2020. július 9-től 2020. szeptember 30-
ig minden nap délután 16.00 és reggel 6 óra 
között helyi, megbízott vadászok a lakosok 
biztonságának maximális szem előtt tartá-

sával, megkezdik a vadak riasztását, 
indokolt esetben kilövését.

Kérjük, hogy ebben az időpontban, 
az alábbi területeken lehetőség sze-
rint fokozott figyelemmel tartózkod-
janak! 

Az elejtés módja: vadászlőfegyver 
Pomáz Város északi területére vo-

natkozóan: A rendőrségi engedély 
száma: Szentendrei Rendőrkapitány-
ság 13090/2416-4/2020. ált. 

Érintett területek: Ravatalozó utca, 
Honfoglalás útja vége, Meggyfa utca, 
Vízesés utca, Erdő utca, Vadrózsa 
utca, Vadszőlő utca, Jóska utca, Wrá-

bel Sándor utca, Gyömbér utca, Mélyút utca, 
Kőhegy utca

Elejtést irányító személy: Árvai István
Pomáz Város déli területére vonatkozóan: 

A rendőrségi engedély száma: Szentendrei 
Rendőrkapitányság 13090/2539-3/2020. ált. 

Érintett területek: Dera patak nyomvo-
nala Gábor Áron utca-Huszár utca mentén, 
Beniczky utca felvége, Dobogókői út, Garat 
utca, Dobó István utca, Zrínyi Miklós utca, 
Klisovácz utca, Zsálya utca feletti terület

Elejtést irányító személy: Horváth Zoltán
Kérem szíves türelmüket és megértésüket 

az esetleges kellemetlenségekért! Ha a fenti-
ekkel kapcsolatosan bejelentése van, kérem 
jelezze a pomaz@pomaz.hu-n vagy a 06-26/ 
814-381-es telefonszámon. Amennyiben vad-
kárral kapcsolatos bejelentést szeretne tenni 
kérem az tartalmazza: mikor, hol, milyen kár 
keletkezett valamint a bejelentő pontos ada-
tait (név, lakóhely, telefonos elérhetőség). 

Pomáz Város Önkormányzata

Átszervezik a Polgármesteri Hivatalt

Üvegzseb 2020

Lakossági felhívás belterületen történő vadelejtésről
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Tibi bácsi – mindenki így ismerte és így sze-
rette. Pedig volt tanár úr, igazgató úr, tűz-
oltó alhadnagy úr, titkár úr. Az elszakított 
Pozsonyban született 1932-ben, anyanyelvi 
szinten beszélte a németet, a szlovákot és 
természetesen a magyart. A háború után ma-
gán viselte a benesi kollektív bűnösség 
bélyegét és magyarságuk miatt, vagyo-
nuktól megfosztva, Magyarországra 
telepítették át őket Csehszlovákiából, 
abból az országból, amelynek sosem 
akart az állampolgára lenni. Magyar 
volt. Sok viszontagság után, megtör-
ten érkeztek és leltek új hazára Pomá-
zon. Édesapja ügyes kezű műszerész-
ként tartotta el a családot és taníttatta 
Tibort. Így lett postás, pedagógus, 
majd iskolaigazgató Csobánkán. 1956. 
január 12-én jelentkezett önkéntes 
tűzoltónak. 1956-ban nemzetőr lett. 
A forradalom után Csobánkán és Bu-
dakalászon tanított hosszú éveken 

át. Pomáz közéletébe a rendszerváltás után 
kapcsolódott be ismét. Visszatért az önkén-
tes tűzoltósághoz, ahol 1997-ben titkári be-
osztást vállalt és lelkesen szervezte és irányí-
totta a nemzetközi kapcsolatokat, de remekül 
szót értett az ifjúsággal is. Alapítója és főtol-

mácsa a Német Nemzetiségi Kulturális Egye-
sületnek, oszlopos tagja a Szent Cecília Kó-
rusnak. Segítette a város külkapcsolatainak 
is az ápolását. 1999-ben Pomázért kitünte-
tésben részesült, 2004-ben 50 éves, majd 
2017-ben 60 éves önkéntes tűzoltó szolgálati 

érmet kapott. Az utóbbi néhány évben 
fizikailag már nem tudott részt venni 
a közéletben, de szellemi frissességé-
vel segítette a hozzá fordulókat meg-
ismerkedni Pomáz 1946 utáni törté-
nelmével, ápolta a barátivá erősödött 
német kapcsolatokat és segítette a 
német nyelv csiszolásában a tőle se-
gítséget kérőket. Felesége – Ági néni 
– és három lánya – Éva, Ági és Zsuzsa 
– a pomázi közélet részesei ma is. Tibi 
bácsi! Köszönjük munkádat, életedet, 
Pomázért végzett fáradozásaidat, em-
lékedet kegyelettel megőrizzük!

Leidinger István
polgármester

„Gaudeamus igitur…” éneklik az öregdiákok 
búcsúzva az iskolától, éljenezve az életet. Az 
óvodába indulók pedig délutáni közös játék-
kal, „dinom-dánom”-mal búcsúznak a bölcső-
détől. Így történt ez idén is, ami még nagyobb 
örömöt adott, a COVID-19 pandémia miatti in-
tézményzárások utáni újra találkozások lehe-
tőségével. Azért az elővigyázatosság kedvéért 
csoportjaink a bölcsőde teraszán, a szabadle-
vegőn rendezték meg a „bölcsi búcsúztatót”. 
Jó kedvvel, vidáman telt a szülőkkel, gyerekek-
kel együtt töltött idő. Azonban a búcsúgondo-
lata nem csak a szülők, a kisgyermeknevelők 
szemébe is könnyeket csalt. Mindannyiunk 
üzenetét a Pillangó csoport kisgyermeknevelői 
Lovász Marika és Réthi Ilona, „Kata néni” a kö-
vetkező szavakkal foglalta össze:

„Az idei bölcsődei-búcsúztatónk rendha-
gyó esemény volt, amire nagyon készültünk.

Mi, kisgyermeknevelők, nagyon büszkék 
vagyunk, hogy az ide járó kisgyermekek mi-
lyen nagy fejlődésen mentek keresztül. Meg-
tanultak a játékokon megosztozni, szépen 
enni, inni, megtanultak egymással 
játszani, egymás társaságát élvez-
ni.

Sokat kézműveskedtünk, téli 
ünnepekre sütit sütögettünk, 
festettünk, és rengeteget játszot-
tunk.

Jó érzéssel tölt el minket, hogy 
a szülök elismerik munkánkat.

A csoportba járó minden kis-
gyermek a szívünkhöz nőtt, és 
ezért ilyenkor a búcsú kicsit nehe-
zebb, de tudjuk, hogy számukra 
ez egy új kezdet, ami tele van iz-
galmas várakozással, reménnyel.

Mindenkinek sok sikert – az óvodában 
sok új barátot – és boldog gyermekkort kívá-
nunk!”

a bölcsőde munkatársai

Semmelweis-nap, a magyar egészségügy ünnepe alkalmából, július 3-án a város-
házán köszöntötték a pomázi egészségügyi dolgozókat. Megköszönve áldozatos 
munkájukat köszöntőt mondott Leidinger István polgármester és Kiss László, a 
Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja.

Az ünnepségen Petrás Mária kerámiáját és oklevelet vehettek át azok, akik 
idén kerek évforulójukat töltik egészségügyi dolgozóként.

Nyíri Pálné 50 évnyi, Incze Erzsébet 40 évnyi, Sinkovszki Istvánné 40 évnyi, 
dr.  Sztrányay Anette 20 évnyi, dr. Temesiné Estermann Andrea 20 évnyi, Kol-
lár Pál 15 évnyi és dr. Szőcsik Katalin 10 évnyi odaadó munkáját köszönték meg 
ebből az alkalomból.

Az estet vacsora zárta. Az ügyeletben dolgozó orvos és munkatársai nem tud-
tak részt venni az alkalmon, így az ünnepi vacsorát nekik Sipos Zoltán a Szociális 
és Egészségügyi Bizottság elnöke és Kiss László külön elvitte.

Emlékezés Csordás Tiborra (Pozsony, 1932. II. 27. – Pomáz, 2020. VII. 27.)

Bölcsődéből – Óvodába

Az egészségügyi dolgozókat köszöntötték a városházán
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A július 16-ai képviselő-testületi ülésen elfogadták az új beszerzési 
szabályzatot, ami előnyben részesíti a pomázi székhellyel, vagy te-
lephellyel rendelkezőket, a kis- és középvállalkozásokat, a környe-
zetvédelmi szempontból előnyösebb megoldást kínálókat, és azokat 
a korábbi üzleti partnereket, akiknek munkájával szemben kifogást 
nem tapasztalt korábban az önkormányzat, a szerződéses és jótállási 
kötelezettségeiket maradéktalanul teljesítették.

Hogy minél szélesebb körhöz eljuthasson a pályázati lehetőség, az 
ajánlatkéréseket az önkormányzat felteszi a város honlapjára. Emel-
lett bevezetik az árlejtés lehetőségét, ami azt jelenti, hogy a pályá-
zatra beérkezett érvényes ajánlatot tevők egyfajta verseny keretében 
további kedvezőbb ajánlatot tehetnek, hogy – a vállalkozó számára is 
haszonnal járva – a város számára a legkedvezőbb árat fogadhassa el 
az önkormányzat.

Az útépítési együttműködésről szóló önkormányzati rendelet több 
lakossági megkeresésnek kíván eleget tenni. A jövőben ez lehetőséget 
nyújt azoknak az utcaközösségeknek, ahol erre igény van, hogy a la-
kosok hozzájárulhassanak az útépítéshez, ezzel meggyorsítva annak 
elkészülését. Ha az utcában lakók többsége megegyezik abban, hogy 
szeretnék ezt a lehetőséget igénybe venni, azt minden év augusztus 
végéig kell az önkormányzat felé jelezniük. A város anyagi lehetőségei 
szerint, a költségek 50 százalékát is fizetheti.

A testületi ülésen döntés született arról, hogy a Vianova ’87 Zrt. 
építheti meg a belső kerékpárutat. Bruttó 95 millió forintos ajánlatá-
val a cég pályázata volt a legkedvezőbb a lefolytatott nyílt közbeszer-
zési eljárásban.

A Nemzeti Összetartozás tere nevet kapta a HÉV-állomásnál lévő 
közterület, ahol a Nagy-Magyarország térplasztika és a kettőskereszt 
áll. A névadást június 4-én, a trianoni békediktátum 100. évfordulóján 
jelentette be Leidinger István polgármester.

A testületi ülésen döntöttek arról is, hogy a továbbiakban a polgár-
mester és az alpolgármester főállásban látja el a munkáját. Illetmé-
nyüket jogszabály írja elő, eszerint a polgármesteri illetmény bruttó 
698.019 forint, az alpolgármesteri bruttó 628 200 forint. A polgár-
mesteri bért a város az állami költségvetésből megigényelheti.

Az ülésen mintegy 7 millió forintnyi önrészt szavaztak meg a Sas-
hegyi iskola tornapályájának a megépítéséhez a képviselők. Az iskola 
TAO pályázaton már megszerezte a 68 millió forintos beruházás költ-
ségeinek nagy részét, mintegy 56 millió forintot. Az építkezés költsé-
geihez a Váci Tankerület is hozzájárul 5 millió forinttal.

Hardi Péter alpolgármester arról tájékoztatott, hogy július közepéig 
1300 m2-nyi kátyút foltozott be az ezzel megbízott vállalkozó. A mun-
kák tovább folytatódnak, hiszen, hiszen melegaszfalt esetében ösz-
szesen 2000 négyzetméterre szerződött a céggel az önkormányzat, 
amit még 500 négyzetméternyi mart aszfalt egészít ki. A munkálatok 
a Vörösmarty lakótelepről indultak, és utcáról utcára haladva végig 
érnek a településen.

Új beszerzési szabályzatot 
fogadott el a testület
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Önkormányzati képviselőink elérhetőségei:
Kiss László 1. választókerület

Leidinger István 2. választókerület

Ország István 3. választókerület

Siklódi Csilla 4. választókerület

Andrásné Murányi Borbála 5. választókerület

Nagy István 6. választókerület

Hardi Péter 7. választókerület

Sipos Zoltán 8. választókerület

Kósa Anikó  kompenzációs lista

Rédei Imre  kompenzációs lista

Sarkadi Attila  kompenzációs lista

📧 kiss.laszlo.1vk@gmail.com 📞 70/633-4378

Fogadóóra: előzetes egyeztetés alapján

📧 polgarmester@pomaz.hu 📞 20/951-4420

Fogadóóra: e-mailes vagy telefonos egyeztetés alapján

📧 orszag.istvan.3vk@gmail.com 📞 30/846-7310

Fogadóóra:
előzetes egyeztetés alapján

📧 siklodi.csilla.4vk@gmail.com 📞 70/489-7047

Fogadóóra: minden hónap első
keddjén 17 órától a Műv. Házban

📧 borbala@andrasek.hu 📞 20/968-9811

Fogadóóra: minden hónap utolsó keddje, 18 órától 
a Művelődési Házban

📧 6.ker2019@gmail.com 📞 20/498-5672

Fogadóóra:
telefonos egyeztetés alapján

📧 csikovar@gmail.com 📞 20/336-1252

Fogadóóra:
egyeztetést követően

📧 zoltan.sipos.pomaz@gmail.com 📞 20/294-4498

Fogadóóra:
előzetes egyeztetés alapján

📧 kaniko0113@gmail.com 📞 20/398-8988

Fogadóóra: minden hónap első keddjén 18–19 óra között 
a Művelődési Házban

📧 imredei60@gmail.com 📞 20/928-9718

Fogadóóra: minden hónap első keddjén 18–19 óra között 
a Művelődési Házban

📧 sarkadia6406@gmail.com 📞 26/328-833

Fogadóóra: minden hónap első keddjén 18–19 óra között 
a Művelődési Házban

Nagy István képviselő, 
Pomáz 6. választókerület

Hardi Péter – Pomázért

Siklódi Csilla képviselő,
Pomáz 4. választókerület

Ország Istvánképviselő, 
Pomáz 3. választókerület
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Eddig 65–70 olyan zöldterület van nyilvántartásba véve, amit közte-
rületként karban kell tartani. Ez összességében kb. 5,8 hektár, amiről 
eddig nem készült felmérés, így nehezen megmondható, hogy mennyi 
után járna normatív támogatás.

A zöldterületek gondozására több lehetőséget is kidolgoztak, és a 
járványügyi veszélyhelyzet miatt kicsit megkésve, de már el is készült 
Pomáz köztereinek megszépítése. Eszerint van olyan terület, amit vál-
lalkozó kezel, amit önkéntesek fogadtak örökbe, vagy intézmények gon-
dozásába adtak.

A virágos közparkok kezelését, amik nagyobb kertészeti szakértel-
met és beavatkozást igényelnek megpályáztatták. Nyolc ilyen terület 
volt eredetileg a listán, de a pályázati határidő lejárta előtt a Hegyalja 
utcai játszótér karbantartására érkezett egy magánszemélytől önkéntes 
felajánlás. A további hét virágos közpark ápolását helyi és környékbe-
li vállalkozók nyerték el. Az OVI Kertrendészeti Kft. végzi a Huszár és 
Kartal utca kereszteződésében lévő park, a HÉV-állomásnál lévő szikla-
kert és az 1956-os emlékmű körüli zöldterület karbantartását, ott a fű 
nyírását. A Hősök tere és az 1956-os emlékmű parkjának virágosítása a 
Kerekerdő Kft. feladata. A Szent István téren a díszkút körüli rész és az 
orvosi rendelő előtti terület gondozását pedig Bocsik Attila kertészeti 
vállalkozása végzi.

A pályázat kiírása közben derült ki, hogy a Hősök tere esetében 
korábban nem a helyszíni felmérések alapján, hanem térképről levett 
méretekkel számoltak, azaz 2000 m2 után fizetett a város a terület 
karbantartásáért. A tér valóban gondozást igénylő zöldterületeinek 
lemérése után kiderült, hogy az kevesebb, mint ennek a fele, vagyis 
750 m2. Ezzel évi közel 4 millió forinttal fizet  kevesebbet az önkormány-
zat a Hősök tere gondozásáért, mint az előző években. A virágos parkok 
karbantartása így összesen nagyjából 6,5 millió forint évente.

A szakmai hozzáértést igénylő zöldterületek gondozása mellett van-
nak olyanok is, ahol szakértő irányítása mellett elvégezhető munkákat 
(pl. fűnyírás, sövényvágás) kiajánlottak civil szervezeteknek. Mérsékelt 
érdeklődés mellett több közterületet örökbefogadtak önkéntesek, akik 

vállalták azok rendben tartását. Ilyen a Hegyalja utcai és a Beethoven 
utcai játszótér, a Waldangelloch tér, a Miszler köz, a Szent István téren 
a kopjafa körüli rész és a református templom előtti terület.

Az önkormányzat által fenntartott intézmények esetében, mint pél-
dául a művelődési ház és az óvodák, az intézmény gondnokának a 
feladata a zöldterületek karbantartása, hogy az a jövőben ne a köz-
terület-fenntartókat terhelje. Ebből az okból a Magyar Posta Zrt.-nek 
is visszaadták a területe környékének a gondozását. Az ilyen jellegű 
működtetés tapasztalatait felhasználva igyekszik az önkormányzat 
költséghatékonyan működtetni a zöldterület fenntartást városunkban.

A jövőben szeretnék elérni, hogy takarékossági okokból a nem 
Pomáz fenntartásában lévő utak szegélyeinek karbantartását a Magyar 
Közút Nonprofit Zrt. végezze, illetve a patakpartnak a HÉV hídtól a 
Szentendrei útig terjedő szakaszának gondozását, kaszálását a Közép- 
Duna-völgyi Vízügyi Hatóság végezze, akiknek hivatalosan a kezelésé-
be tartoznak ezek a területek. A vízügyi hatóság júliusi levele szerint a 
Dera-pataknak a kezelésében lévő szakaszának fenntartási munkálata-
it egyelőre nem tudja elvégezni. Indoklásuk szerint ennek a koronavírus 
járvány miatti pénzügyi nehézségeik és munkaerőhiány az oka.

A város zöldfelületeinek kezelésében a jövőben nagy segítséget je-
lent a kistraktor, ami a veszélyhelyzet miatt több hónapnyi késéssel, 
júliusban elején megérkezett. A szükséges papírok beszerzése után au-
gusztusban már munkába is állhat. Az előző városvezetés által vásárolt 
kistraktort küldték vissza, és cseréltették le olyanra, ami a település igé-
nyeinek jobban megfelel.

N. Sz.

Virágos parkok, szépülő zöldterületek
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A korábbi évek gyakorlatát felváltva az új városvezetés úgy döntött, hogy a nagy zöldterületek gondozását nem egy-két 
vállalkozóra bízza, hanem kisebb egységekre osztja, így kedvezőbb költséggel, civileket, helyi vállalkozókat is helyzetbe hozva 
tudja  megoldani azok virágosítását, ápolását, kaszálását. Listát is készítettek a Pomáz területén lévő zöldterületekről és azok 
kezelésére többféle lehetőséget dolgoztak ki.

  Virágözön a Hősök terén

  A Szent István téren lévő kopjafa körüli terület

  A Huszár utca – Kartal utca sarkán lévő gondozott park

  Az 1956-os emlékmű parkja



Városunk

Június 14-én délután Pilisszántóra vonult a Pomázi Önkéntes Tűzol-
tóság és a pilisszántói őrs, ahol egy személygépjármű motortere égett 
teljes terjedelmében. A Pilisszántói őrs tagjai gyorsan eloltották és 
visszahűtötték a járművet egy vízsugárral. Személyi sérülés nem tör-
tént.

Június 25-én kora délután Budakalászon történt egy három részt-
vevős közúti baleset, melynek következtében az egyik autó oldalára 
borult. A benne utazó idős hölgy könnyű sérüléseket szenvedett. 
Összesen négyen utaztak a három járműben, a hölgy kivételével más 
nem sérült meg. A kiérkező Pomázi Önkéntes Tűzoltók az oldalára 
borult gépkocsit egy speciális emelőpárna segítségével stabilizálták, 
majd a szentendrei tűzoltókkal közösen kiemelték az idős hölgyet a 
járműből. A helyszínelés végeztével a gépkocsit kerekeire állították. A 
sérült személyt a mentők kórházba szállították további kivizsgálásra.

Június 29-én dél körül a dobogókői Thirring-körútra riasztották a 
pomázi és pilisszántói önkéntes tűzoltókat. A meredek hegyi ösvé-
nyen egy 65 éves hölgy sípcsontja eltörött. A mentők stabilizálták, 
majd a tűzoltók a személyt, mintegy 2 kilométeren keresztül kézi erő-
vel szállították hordágyon a mentőautóig. A mentésben a szentendrei 
tűzoltók is részt vettek. A mentők a hölgyet kórházba szállították.

Július 4-én kora hajnalban személygépjármű tűzhöz riasztották az 
önkéntes tűzoltókat. A cím ismét Dobogókőre szólt, ahol feltételezhe-
tően műszaki hiba miatt egy Renault személygépkocsi teljes terjedel-
mében égett. A kiérkező pilisszántói és pomázi tűzoltók egy vízsugár-
ral leverték a heves lángokat. A járműben utazó két személy időben ki 
tudott szállni, így nem történt személyi sérülés.

Sok idő nem volt pihenni, délelőtt Csobánkára kellett vonulnia a 
tűzoltóknak, ahol egy bálázógépet vontató traktor fékhiba miatt egy 
lakóház kerítésébe csapódott. A benne utazó két főt a mentők könnyű 
sérülésekkel kórházba szállították. A tűzoltók végül egy közelben dol-
gozó kanalas munkagép segítségével húzták le a kerítésről a megdőlt 

traktort, amelynek 
elszállításáról a tulaj-
donos gondoskodott.

Július 15-én Pomá-
zon a Nyár utcában 
egy munkagép alapá-
sás közben a bekötő 
gázvezetéket elvágta. 
A kiérkező pomázi 
tűzoltók a feszítő-vá-
gó berendezés segítségével a gázömlést megszüntették. A gázszolgál-
tató helyszínre érkezéséig a területet lezárták. Személyi sérülés nem 
történt.

Július 18-án délelőtt Pomáz és Pilisszentkereszt között egy sze-
mélyautó oldalára borult. A kiérkező pomázi tűzoltók megállapították, 
hogy a személygépkocsiban hárman utaztak, két felnőtt és egy három 
hónapos gyermek. Az egyik felnőttet könnyű sérüléssel kórházba szál-
lították. A gyermeket megfigyelésre a Heim Pál Kórházba szállította a 
gyermekmentő. A tűzoltók a járművet feszültségmentesítették, majd 
a rendőrségi helyszínelés után a kerekeire állították.

Július 17-én, péntek reggel egy fegyvernek látszó tárggyal egy férfi a 
HÉV-állomás környékén lévő lottózót és két üzletet akart kirabolni. 
Az elkövetőt a helyi körzeti megbízott, Poór István elfogta. A rendőr-
ség gyors és sikeres beavatkozását ezúton is szeretné megköszönni 
Pomáz Város Önkormányzata.

A férfi, kapucniját a fejére húzva először egy üzletben követelt 
pénzt, amit az ott dolgozó eladó megtagadott. Ezután a közeli lottózó-
ba ment be. A pisztolynak látszó tárggyal ott is fenyegetőzött, de az 
eladó segítségért kiabált, és erre a támadó ismét pénz nélkül távozott. 
Harmadszorra egy ruhaüzletbe tért be, követelését ott sem teljesítet-
ték, ezért elmenekült.

A rendőrség tájékoztatása szerint a helyszínre elsőként a helyi kör-
zeti megbízott, Poór István rendőr törzszászlós ért, aki néhány percen 

belül megbilincselte a támadót. Elfogása után kiderült, hogy a férfi 
módosult tudatállapotban volt, a nála lévő fegyvernek látszó tárgy 
valószínűleg gázriasztó pisztoly volt.

A 45 éves B. Lajost elfogását követően előállították, elszámoltatása 
megkezdődött. Vele szemben rablás bűntettének megalapozott gya-
núja miatt a Pest Megyei Rendőr-főkapitányság Rablási Alosztálya 
folytatja le a további eljárást.

(Forrás: www.police.hu)

Szemelvények a tűzoltóság eseményeiből

Köszönjük a rendőrség gyors beavatkozását
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Minél több ember érezze jól magát a kastélyban
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Sok színes, a széles közönséget megszólító programot tervez Nagy Gyula, a Pomázi Zenekastély Nonprofit Kft. új ügyvezető 
igazgatója, amellyel a kastély a város kulturális életének új központja lehet. Emellett kastélyszállóként is tovább üzemelve, 
a bakancsos turistáktól a magas kultúra iránt érdeklődő vendégekre egyaránt berendezkedve.

Június végén választották meg a kastély új ügyvezetőjének. 
Milyen kihívások elé néz a jövőben?

Fontos változás lesz – ami az önkormányzatnak kifejezett kérése is 
volt –, hogy a kastély ne csak szállodaként működjön, hanem kulturá-
lis tevékenységet is folytasson. Ez jó és jogos kérés. Pomáznak lassan 
húszezer lakosa van, és a művelődési ház egymagában már kevés egy 
ilyen lélekszámú városhoz. Egymást kiegészítve, a kastély segítséget 
tud nyújtani egy színvonalas kulturális élet kialakításához. Ha az el-
képzeléseink szerint alakulnak a dolgok, akkor tudunk úgy egymás 
mellett dolgozni, hogy mindenki megtalálja a maga érdeklődési kö-
rének megfelelő programokat. Pest megyében jelenleg 10-11 működő 
kastélyszálló van, és nem kis dolog, hogy Pomáz közöttük van. Erre 
igazán büszkék lehetünk.

Egy kastély kulturális programkínálata nyilván más jellegű, 
mint egy művelődési házé.

Természetesen, hiszen a hely jellege és a közönsége is egészen más. 
A kastélyban inkább a családiasabb programoknak szeretnénk helyet 
adni. Például előadóesteknek, amihez nem kell nagyszínpad, nagy 
technikai apparátus, mondanivalójukban pedig tudnak alkalmazkod-
ni a kastély légköréhez. Sokan várják és igénylik, hogy új színfoltok 
tűnjenek fel a palettán, és mi ezt – reményeim szerint – ki tudjuk majd 
elégíteni.

Milyen intézményekben dolgozott korábban?

1979-ben kezdtem a pályafutásomat, azóta folyamatosan a kultúr-
szférában és a művelődés különböző területein dolgoztam. A Bábszín-
házban kezdtem, később dolgoztam a régi Nemzeti Színházban, majd 
a József Attila Kulturális Központban is. Az utóbbi években a vecsési 
Bálint Ágnes Kulturális Központ művészeti vezetője voltam. Közben 
elvégeztem a kulturális menedzser, a marketing- és reklámmenedzser 
és a filmes szakot is. Sok éve pomázi lakos vagyok, párom Egervári 
Lilla, akinek ezúton is köszönöm, hogy megszerettette velem Pomázt 
és a pomáziakat.

Ezek szerint több évtizedes szakmai tapasztalata és kap-
csolati rendszere van.

Rengeteg embert ismertem meg a művészek, a technikai munkatársak 
és az intézményvezetők közül. Akik közül több nem csak munkatárs 
és ismerős, hanem barát is. 

Milyen programok várják a jövőben a kastély látogatóit?

Szeretnék előadóesteket szervezni, próza, vers, ének és önálló magán-
estek formájában. A nyári hónapokban pedig színházi esteket tarta-
nánk. Könnyedebb, zenés programokkal, amik kellemes kikapcsoló-
dást jelenthetnek egy nyári estén. Egy rekreációs klubot is indítunk, 
jógával, hangfürdővel, művészetterápiával, élményfestéssel. Illetve 
szervezünk majd úgynevezett titkos utakat is, ami azt jelenti, hogy 
csoportokkal elmennénk olyan helyekre, ahova magánemberként 
nemigen lehet eljutni, például a Budapest alatti víztározóhoz vagy sör-
gyári pincékbe. Augusztusban már szeretnék egy moziklubot indítani. 
Több lehetőségben is gondolkodom. Az egyik tematikus sorozat lenne 
művész- és romantikus filmekkel, egyfajta visszatekintés a filmtörté-
net mérföldköveire. Másik sorozatban a nemrég futott kasszasiker 

vagy díjakat nyert filmeket mutatnánk be. Harmadik lehetőségként 
a Pomázhoz valamilyen módon kapcsolódó filmeket vetítenénk. Pél-
dául Vujicsics Tihamér több magyar filmnek írta a zenéjét, ezeket is 
szeretnénk bemutatni. A filmművészet berkeiben kalandozva, méltó 
emléket állítva ezzel neki. Mindemellett kiállításokat is szeretnék a 
kastélyban. Ezek a programok elsősorban nem a szálló vendégeinek 
szólnak majd, de természeten számukra is nyitottak, hanem azoknak 
a pomáziaknak, akik igénylik ezt a fajta kulturális programot és kíván-
csiak a kastélyra.

Új események, nagyobb rendezvények vannak a tervei között?

Tervezek két kisebb fesztivált is. Egyik tavasz végén, a Pomázi Cseresz-
nye Fesztivál, ami a népművészeteknek lenne egyfajta seregszemléje. 
Tánccsoportok, kórusok, népdalkörök fellépése mellett szeretném, ha 
olyan mesterségeket is be tudnánk mutatni, amik régen meghatáro-
zóak voltak, de ma már kiveszőben vannak. Kézműves mesterségeket 
felelevenítve, előadókat is meghívva, akik kultúrtörténeti előadások-
kal járulnának hozzá ezeknek az értékeknek a megőrzéséhez. Hiszen 
ezek olyan kincsek, amiknek a tudói egyre kevesebben vannak. Fontos 
lenne ezt a tudást átmenteni olyan fiataloknak, akik szívesen tovább 
vinnék. Ősszel egy tudományosabb jellegű programot tervezek, hiszen 
Pomáznak több tudóshoz is van kötődése, ezt szeretném bemutatni, 
egyfajta ismeretterjesztésként. Ezek mellett megfordult a fejemben 
egy évente megrendezett utcazenész találkozó. A zenészek a város 
különböző pontjain adhatnának elő, több stílusban, ami egyfajta szí-
nes kavalkád lehetne. 

Szállodaként hogyan üzemel majd a kastély?

Különböző csomagokat fogunk biztosítani a vendégeknek, ahol a ma-
gas művészet iránt érdeklődőktől a bakancsos-hátizsákos vendége-
kig mindenki megtalálhatja a számára megfelelőt. Célunk, hogy minél 
több ember érezze jól magát a kastélyban.

Az étterem működésére vannak már tervek?

Fontos része a szállodának az étterem, ezért több vállalkozóval is foly-
nak már tárgyalások annak üzemeltetéséről. Az étteremnek a szálloda 
vendégeinek igényeit is messzemenően ki kell elégíteni és nyitottnak 
kell lennie a pomáziak számára is, ha ők itt szeretnének ebédelni, ká-
vézni, vagy csak csodálni a szép kilátást.

Rendezvényhelyszínként is működik a továbbiakban a kastély?

Igen, mindenképpen. Az esküvők és hasonló rendezvények ezután is 
helyet kapnak majd a kastélyban.

N. Sz.
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Bösztörpusztán 2008 augusztusában elkezdődött valami. Több, mint 
150 civil szervezet kívánta az ország sorsán javítani szándékozó ja-
vaslataik összegzését. Ebből a célból született meg októberben a Bör-
zsönyi Nemzeti Tanács. Nemzetben gondolkodó közismert tudósa-
inkból és szakértőinkből megalakult a Bölcsek Tanácsa. Tudásukkal, 
kiállásukkal segítették önszerveződő mozgalmunkat. Mozgalmunk 
zászló bontása 2009. március 21-én volt Budapesten a Hősök terén 
több ezer résztvevővel. Történeti hagyományainkra alapozva a Ma-

gyar emberek, közösségek együttműködésével olyan országot aka-
runk építeni, ahol jobb lesz élni, mint bárhol a világon. A Magyarok 
Szövetsége társadalmi önszerveződés, aminek célja, hogy megszólítsa 
és összefogja azokat, akik még éreznek erőt magukban, hogy tegye-
nek ezért az országért. A Magyarok Szövetsége a Magyar történeti 
alkotmány kiskátéjára és a Börzsönyi Tanács által elfogadott 21 pont-
ra alapozta céljait és alapvetéseit. A Magyarok Szövetsége nemzeti 
kezdeményezés és nemzeti mozgalom, a feladatok által igényelt, vá-
lasztott vezetéssel. Magyarok Országos Gyűlése (MOGy) a Magyarok 
Szövetsége legnagyobb szabadtéri rendezvénye több százezer ember-
nek nyújtott életre szóló élményt, ami civil összefogásból, mindenféle 
állami támogatás nélkül, közadakozásból és önkéntes munkából va-
lósult meg. A Magyarok Szövetség egyik politikai párttal sem áll szö-
vetségben. Viszont a Szövetségnek természetes szövetségese minden 
olyan civil szervezet és magánszemély, amely, illetve aki az alapcélt 
elfogadja, és hajlandó azért a továbbiakban együtt dolgozni. Jelen-
leg újjá szervezzük a helyi közösségeket és létrehozzuk az országos 
nemzeti képviselet egy új formáját. A helyi közösségek és az ezt segítő 
felső vezetés együtt építi fel az élhető országot. A cselekvés elsődleges 
szempontja nem a másoknak való megfelelés, hanem a nemzet érde-
ke kell legyen. Ez meghatározza a cselekvésünket, amelynek meg kell 
felelnie legmagasabb erkölcsi mércéknek. Várjuk azon szervezetek, 
személyek jelentkezését, akik a célokkal egyetértenek, és a fennálló 
berendezkedéstől, politikai pártoktól függetlenül az élhető Magyaror-
szág megteremtésében velünk együttműködnének.

Giszinger Károly
a Magyarok Szövetsége

pomázi szervezetének vezetője
Elérhetőség: mszpomaz@gmail.com

Volt egy álmunk, anno 2015-ben. Hobbifutók összeálltunk és megva-
lósítottuk a Pomázi Futó Bajnokok Se-t, vagy ahogy sokan ismerik: 
PFB Se. Mára egy igen meghatározó szerepet töltünk be a sportegye-
sületek között. Büszkén mondhatjuk, hogy számos bajnok futó, ult-
rafutó versenyez a PFB színeiben a hazai és nemzetközi versenyeken, 
nem mindennapi eredményekkel és díjakkal.

Évente 5 futóversenyt szervezünk, amelyek közül 2 versenyünk Ma-
gyar Bajnokság is egyben. Versenyeink között szerepel a nyári családi 
futófesztiválunk a SkanzenFutás, ami a szentendrei Skanzen terüle-
tén közel 3000 résztvevővel egy igen népszerű verseny a környéken. A 
családi eseményen a gyermek 700 méteres távtól a felnőtt 3,5 km-től 
a félmaratonig minden táv megtalálható. Egésznapos programmal a 
Skanzenben minden év július második vasárnapján egy csodás családi 
napot tölthet együtt velünk mindenki a Szabadtéri Múzeum területén. 
Ultratávú versenyeink az 50 km, 100 km és a 6 órás verseny is szerepel 
a palettán, amiket az Omszki-tó körül rendezünk, és természetesen 
minden évben van egy terepversenyünk a Majdán területén itt Pomá-
zon, a Magyar Vár közreműködésével.

Futunk, sokszor közösségi futást szervezünk, (pl. a Velencei-tó kör 
négy évszak futás, az Évindító futás január 1-én, az évzáró futás de-
cember 31-én, Mikulásfutás, felkészítő futások, stb.) Várjuk a futók 
jelentkezését az egyesületünkbe, leigazolási lehetőséggel, szakszerű 
edzői segítségnyújtással, sportdiagnosztikai lehetőséggel, dietetikus 
segítségével. Minden infó a honlapunkon (http://pomazifutobaj-
nokokse.hu/hu/) és facebook oldalunkon (https://www.facebook.
com/pomazifutobajnokok/) elérhető.

Egyesületünk másik fő szakosztálya a Vízalatti rögbi, úszás, uszo-
nyos úszás. Edzéseink helyszíne a V8 sportuszoda Szentendrén, 
szeptembertől júniusig minden évben, és a nyári táborok kicsiknek és 

nagyoknak. Úszásoktatás, uszonyos úszás oktatás, stb. Bővebb infor-
mációk és jelentkezési felületünk a honlapunkon.

És nem utolsó sorban egyesületünk közreműködésével kiadtak egy 
sport– és egészségről szóló életrajzi, motivációs könyvet, aminek író-
ja az egyesület elnöke, Sallai Zsuzsanna, aki élettörténetével sok-sok 
embert ösztönöz a mozgásra, és a tudatos életre. Előadása időpontjai 
folyamatosan elérhetőek a személyes honlapján és facebook oldalán. 
(https://www.facebook.com/visszadobtak/).  A könyv címe: Visz-
szadobtak. Egyesületünk oldalán rendelhető.

Nonprofit szervezetként a működésünket támogatásokból finan-
szírozzuk. Várjuk nagyon olyan céges vagy magán szponzorok jelent-
kezését, akik támogatóként megjelennének a versenyeinken, mi pedig 
ezekért cserébe reklám felületek lehetőségét biztosítanánk. Ezügyben 
a honlapon lehet jelentkezni.

Jelmondatunk: „Fuss velünk, az álmaidért!”

Sallai Zsuzsanna

Magyarok Szövetsége Pomázi közössége

Pomázi Futó Bajnokok Se

  Hagyományőrzők felvonulása a MOGy-on

  Az egyesület tagjai a SkanzenFutáson
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A Pomázi Állatvédő és Állatsegítő Egyesület 2020-ban ünnepli fennál-
lásának 25. évfordulóját. Az egyesület 2001-ben nyitotta meg állatott-
honát. Idén lejárt az önkormányzattal kötött szerződésünk, de remél-
jük, hogy hamarosan rendeződik hivatalosan a további státuszunk.

Honlapunkon megtalálható rólunk minden adat, a tevékenységünk 
ismertetése, statisztikáink, hirdetményeink, napi híreink. Ezek persze 
nem mutatják be a valódi, mindennapi munkánkat, az árokparton 
töltött sok-sok órát, a bokros, erdős területeken végzett életmentő 
megmozdulásokat, a szemünk előtt bántalmazott és/vagy éheztetett 
állat képét, a hajnali vagy éjszakai chip olvasásokat, a heti többszáz 
kiló hússzállítást, a gyerekek számára összeállított oktatási anyagot, 
a hozzánk fordulóknak végzett munkákat, az évi 150 kutyát és cicát, 
akiket mentünk, gyógykezelünk, gondozunk, és jó esetben szerető 

gazdihoz juttatunk. (Rosszabb eset-
ben szeretettel gondoskodunk róluk 
életük természetes végéig a menhe-
lyen.)

Igyekszünk lehetőségeinkhez 
mérten minden feladatot ellátni, 
naprakészek lenni és minden évben 
fejleszteni valamit. Az állatotthon 
tennivalóinak listája olyan hosszú, 
mint a „Háború és béke” (autó be-
szerzése, a 20 éves kennelsor teljes 
felújítása, alkalmazott foglalkozta-
tása, fűthető kölyökkennel létreho-
zása, Második Menedék felszerelé-
se, stb.). Sajnos a megvalósuláshoz 
nincs elég pénzünk, ehhez működési 
támogatás lenne szükséges. Szeret-
nénk bekerülni a város költségveté-
sébe, ahogyan egyéb civil szervezet 
is bekerült évekkel ezelőtt. 

Mi civil szervezetként 
nem egy projektet csiná-
lunk, nem egy programot 
bonyolítunk le. Mi az év 
365 napján tevékenyke-
dünk önként, anyagi el-
lenszolgáltatás nélkül az 
utcán (chip olvasás, kutyák 
hazajuttatása), a menhe-
lyen (napi gondozás, élelem 
beszerzése, felszerelések 
beszerzése, oktatás, ál-
latorvoshoz/állatorvostól 
szállítás, rászorulók segíté-
se, stb.), napi 8-10 órában 
és ezeken a rutin munká-
kon túl szoktunk különböző programokat rendezni. 

Igaz ugyan, hogy mi még semmilyen hivatalos pomázi vállverege-
tést, méltatást, vagy díjat nem kaptunk (bár többször javasoltak min-
ket a Pomázért Díjra, de mindig eredménytelenül).  Szerencsére azon-
ban több média hír foglalkozott velünk, így nem voltunk elfeledve a 
25 év alatt. A Lánchíd Rádió, a noizz.hu, az RTL Klub, a nagylatoszog.
hu, az igazbarat.hu, a Népszabadság, a bundas.hu, a kutyasarok.hu, 
a TV2 különböző műsoraiban, írásaiban látott napvilágot rólunk ilyen-
olyan témakörben ismertetés, méltatás. 

Titkos álmunkat, miszerint a 25. születésnapunkra mi is kapunk egy 
autót a várostól, sajnos elfújta a koronavírusos időszak. Csak remélni 
tudjuk, hogy ha visszazökken minden a rendes kerékvágásba, akkor 
talán megünnepelhetjük mindenkivel közösen ezt a számunkra fontos 
ünnepet. Jólesne, ha a 25. születésnapunkat egy ünnepség keretében, 
a város és a többi civil szervezet támogatása mellett tarthatnánk meg.

Kívánunk magunknak újabb 25 évet, és azt, hogy menhelyünk a vá-
ros támogatásával még sokáig működjön, megmentve évi 150 kutyát/
cicát és foglalkoztatva sok jószándékú önkéntest.

Pomázi Állatvédő és Állatsegítő Egyesület
Állatotthon

A Szent István Téri Akciócsoport (SZITA) és a Pomázi Kutyamenhely 
közös szervezésében gyermeknapot tartottak július 12-én, vasárnap. 
Kézműves foglalkozások, nyeremény tombola, lufihajtogató, bicik-
lis-rolleres akadálypálya várta a gyerekeket és családokat a Szent 
István téren, ahol a menhely védenceivel is meg lehetett ismerkedni. 
A nap végét a Pomázi Tűzoltózenekar koncertje zárta. A rendezvényen 
befolyt adományokat a menhely kenneljeinek felújítására fordítják.

25 évesek lettünk!

Civilek egymásért

  Kép forrása: Pomázi Kutyamen-
hely facebook oldal



I. Pál édesapja a pest-nógrádi nyíl alapítója 
Wattay Gáspár, édesanyja Török Eötvös Ka-
talin, akik az oszmánok által elfoglalt Eger 
és Vatta területéről költöztek Ónodra, majd 
a Nógrád vármegyei Pilinybe 1600 körül. 
Édesanyja halála után, édesapja feleségül 
vette Wattay Borbálát, 

akitől Gáspár és Péter fiai (ők 
Erdélybe települtek át) és Kata lánya (Thassy 
Gáspárné) születtek. A család evangélikus 
vallású volt.

Feltehetően az 1620-as évek elején szüle-
tett I. Pál. Iskoláit valószínűleg Szécsényben 
végezte, 1641. május 29-től Szécsényben 
Nógrád vármegyei esküdtnek választják meg. 
Itt ismerkedik meg Buday Bornemisza Bolgár 
Pál ügyvéd és Tholdy Anna lányával, akik Vác 
1620. évi oszmán megszállása óta laknak 
Szécsényben. Az esküvő feltehetően 1638-
ban volt. 1651-ben felesége Anna édesapjától 
megkapja a Bács vármegyei Doroszlót (ma 
Doroslovo Szerbia, Vajdaság), Tataházát (ma 
Bács-Kiskun /a továbbiakban B-Kk/ megye, 
Bácsalmási járás) és Mátételkét (ma B-Kk 
megye, Bácsalmási járás). Házasságukból két 

gyermek születése ismert II. Pál (1667 és 1679 
között Pest-Pilis-Solt vármegye kecskeméti já-
rás szolgabírája), valamint János (1704-5-ben 
Pest-Pilis-Solt vármegye kuruc alispánja).

1654-től Szécsényben a vármegyei bíróság 
tagjaként dolgozik I. Pál. 1661. május 1-től 

Piliny zálogbirtokosa. Pál 1661-ben 
lett Pomáz birtokosa, amit I. Lipót 
király Bécsben november 16-án kelt 
adománylevelében erősített meg 
„Paul Vattaÿ de Felsö Vatta” részé-
re. Ekkor lett  Kesző (ma Dunake-
szi), Peszér (ma Kunpeszér, B-Kk 
megye, Kunszentmiklósi járás), 
Csömör (ma Pest megye, Gödöllői 
járás), Szentlőrinc (ma Budapest, 
XVIII., VIII., X. és XIX. kerület), 
Gubacs (ma Budapest, XX. ke-
rület), Soroksár (ma Budapest, 
XXIII. kerület), Péteri (ma Pest 
megye, Monori járás), Oszlár 
(ma Borsod-Abaúj-Zemplén 
megye, Tiszaújvárosi járás), 
Vány (ma Pest megye Bugyi 
észak, elpusztult), Szencse (ma 
Pest megye, Pomáz, elpusztult) 
Alsó (ma Pest megye, Pomáz, 
elpusztult) és Felső Kovácsi  
(ma Pest megye, Nagykovácsi, 
Budakeszi járás és Budapest 
II. kerület), Szolmár (ma Soly-
már, Pest megye, Pilisvörös-
vári járás), Borony (ma Pest 
megye, Csobánka, elpusz-
tult), Garancs (ma Pest me-
gye, Csobánka, elpusztult), 
Halom (ma B-Kk megye, 
elpusztult), Csaszlat (ma 
B-Kk megye, elpusztult), 
Must (ma B-Kk megye, el-
pusztult) birtokosa. 1663. 
április 26-án birtokait 
megerősítő oklevélben 
újabb nevek Pomáz (ma 

Pest megye, Szentendrei járás), Kálloz (ma 
Budakalász, Pest megye, Szentendrei járás), 
Borosjenő (ma Pilisborosjenő, Pest megye, 
Pilisvörösvári járás), Kesző benne Sárfő (ma 
Dunakeszi és Budapest IV. kerület), Káll (ma 
B-Kk megye, elpusztult), Réh-bér (ma Solt, 
B-Kk megye, Kalocsai járás), Tázlár (ma B-Kk 
megye, Kiskőrösi járás), Kiskőrös (ma B-Kk 
megye), Csan (?) találhatóak.

Dunakeszin ispáni központot működte-
tett, és innen irányítatta Pest-Pilis-Solt vár-

megyei birtokait, itt gyűjtötték be az adókat, 
terményeket és állatokat, majd továbbították 
Pilinybe, illetve Fülekre. 1662 és 1670 között 
többnyire Füleken tartózkodott és a birtoka-
it innen irányította, valamint Pest-Pilis-Solt 
vármegye ügyeinek intézésében vett részt 
esküdtként. 1656-ban rövid ideig apósával 
együtt vallása miatt Habsburg fogságban 
volt. 1670-ben az oszmán támadások miatt 
Besztercebányára költözött, ahol házat is 
vett. 1672-ben ideiglenesen a vármegye he-
lyettes alispánjaként dolgozott. Visszaköltö-
zött Fülekre és vármegyei munkája elismeré-
séért 1681. április 10-én a vármegye helyettes 
alispánjává választották. 1682-ben szerepelt 
utoljára a vármegyei jegyzőkönyvekben.

Biztos, hogy jól ismerte a latin nyelvet, 
de németül és szlovákul is tudott. Többször 
ellovagolt Bécsbe birtokai ügyében. Tartotta 
a családi kapcsolatot mind a Kassa környé-
kén, mind a Pozsonyban élő Wattayakkal. 
A  közigazgatásban végzett munkája során 
sok ítéletet hozott és vizsgálatban vett részt 
megkövetelve a magyar jogszabályok betar-
tását. Birtokain biztosította a vallásszabad-
ságot és a magyar törvények betartását. 
Az  oszmán hódoltságban lévő birtokain 
együttműködve a budai hivatalos szervekkel, 
katonáival megrendszabályozta a pesti szer-
bek túlkapásait és biztosította templomok, 
középületek, így Kőbányáról a kecskeméti re-
formátus templom felépítését is. Dunakeszi 
területén, mint ispáni székhelyén biztosította 
a református lakosság gyarapodását, nagy 
raktárak, hodályok építését, jelentős halász 
központ kialakítását, átkelőhely üzemelte-
tését és feldolgozó kisipar, benne sörfőzde 
működtetését is. Ő  kezdte meg birtokainak 
benépesítését magyar, német és szlovák te-
lepesekkel, valamint szerb menekültekkel. 
A  pomázi rác lakosság is Dunakeszire adó-
zott és az ottani bírón keresztül érintkeztek a 
birtokos családdal.

I. Pál halálának ideje nem 
ismert, de fia János és uno-
kája István (II. Pál fia) 1701. 
augusztus 19-én Terbeléden 
(ma Szlovákia, Terbeľovce) 
megkötött egyességükben né-
haiként említik. Ott sorolják 
fel Nógrád vármegyei birto-

kaikat Piliny, Szarvasgede, End-
refalva, Csécse, Herencsény, Nógrádmegyer, 
Cserháthaláp, Nógrádgárdony (Csitár), Mát-
raszőlős, Kisrév (?), Nagyrév (?), Told (Alsó és 
Felső), Kutasó, Cserhátszentiván, Almás (?), 
Kelecsény (Magyarnándor), Kishont várme-
gyében Fazekaszsaluzsány, Borsod várme-
gyében Vatta és Bács vármegyében még 20 
települést.

Összességében Pomáz I. Pál birtokában 
az oszmán uralom ellenére fejlődésen ment 
keresztül.

Bátonyi Pál

Wattay család történetéből – felsővattai Wattay I. Pál
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A mostani hűvös, esős nyarat szemlélve keve-
sek állnának ki amellett, hogy bizony globális 
felmelegedést élünk meg. Persze jó ideje tud-
juk már, hogy kifejezőbb globális klímaválto-
zásról beszélni, ami leginkább a szélsőséges 
időjárásban mutatkozik meg. Ehhez nem kell 
különösebb szakértelem, nem kellenek hite-
les műszerekkel végzett mérések… elég ki-
nézni az ablakon és elég visszagondolni arra, 
hogy milyenek voltak a nyarak (vagy akár a 
telek, tavaszok) gyerekkorunkban.

Annak ellenére (vagy éppen azért?), hogy 
a változások a szemünk előtt zajlanak sokan 
vannak még, akik szemellenzővel járkálnak és 
kétségbe vonják a klímaváltozás tényét és így 
persze azt is, hogy valamit tenni kellene elle-
ne. Igaz, túl vagyunk már azon, amikor még a 
fő irányvonal az volt, hogy „ellene” tegyünk, 
hogy megelőzzük a változást. Már sokkal 
inkább abban a fázisban vagyunk, amikor a 
megelőzés helyett (mellett) az alkalmazkodá-
sé – kellene, hogy legyen – a főszerep. 

Napjainkban is tart még a vita, hogy a klí-
maváltozást a felelőtlen emberi környezet-
pusztítás okozza, vagy a Föld egy ciklikus vál-
tozását éljük meg, ami ellen nem tudunk és 
így nem is kell tennünk. A kérdés kicsit olyan, 
mintha egy égő erdőben azon vitatkoznánk, 
hogy mi gyújtottuk a tüzet, vagy természetes 
módon (pl. villámcsapás következtében) ke-
letkezett. Az erdő lángol, és ha a vitapartne-
rek nem mozdulnak, mindketten bennégnek! 
(Ez persze nem azt jelenti, hogy a szándékos, 
vagy emberi hanyagságból, felelőtlenségből 
keletkező tűz esetén ne kellene az „elkövetők-
kel” szemben szankciókat hozni és ne kellene 
megvizsgálni, hogy további tüzek elkerülése 
érdekében milyen intézkedések szükségesek. 
Mindössze arról van szó, hogy a hangsúlyt és 
az időbeliséget át kell gondolni.)

Mit tudunk tenni mi Pomáziak, mi a szere-
pünk ebben a globális (v)álságban?

Bizonyára többen tudják, hogy Pomáz „klí-
mabarát település”. Pontosabban fogalmaz-
va Pomáz tagja (mi több az egyik alapítója) 
a Klímabarát Települések Szövetségének. Ter-
mészetesen attól, hogy van egy ilyen titulusa 
a városnak és megfizeti az éves tagdíjat, még 
nem lesz a település klímabarát. Nyilván az 
önkormányzat hozhat a hivatalt, vagy akár 
az itteni lakosságot érintő klímavédelmi in-
tézkedéseket, de ettől még nem mentesülünk 
az egyéni felelősség alól! A klímaváltozás 
nem egy politikai döntés eredménye. Nem 
mehetünk el szavazni arról, hogy legyen, 
vagy éppen ne legyen szélsőséges időjárás, 
így nem tehetjük meg azt sem, hogy a témá-
val kapcsolatos felelősségünket és cselekvési 
kötelességünket áthárítsuk a döntéshozókra. 
Hiszen az igazi döntéshozók mi vagyunk! A 
legnagyobb energia felhasználó nem az ipar, 

hanem a lakosság.  A mi igényeink, fogyasz-
tási és életmódbeli szokásaink alakítják az 
ipart, a kereskedelmet. (Más kérdés, hogy az 
„igényeink” saját belsőnkből vagy éppen mes-
terkélten gerjesztett vágyakból fakad.)

Nekünk, fogyasztóknak kell változni! 
Megsértődünk, ha birkának neveznek 

bennünket, mégis hagyjuk, hogy a média és a 
reklámipar terelgessen minket, meghatároz-
va, hogy mire van vagy éppen nincs szüksé-
günk a „boldog” élethez.

Saját és gyermekeink, valamint lázas boly-
gónk egész-ségét áldozzuk fel a kény-elem 
oltárán!

Nem vitás, a nagy manipulátorok (többek 
közt az említett két „pásztorkutyán” keresz-
tül) hihetetlenül rövid időn belül elhitetik 
velünk, hogy korábban nem létező eszközök, 
tevékenységek egyszeriben mennyire nélkü-
lözhetetlenek számunkra, de ha valóban ki 
szeretnénk lépni a birka (vagy éppen áldozati 
bárány) szerepből, akkor nekünk kell változ-
ni, változtatni.

Most talán még megtehetjük, hogy belá-
tásból mondjunk le felesleges dolgokról, szo-
kásokról és új környezetbarát módszereket, 
technológiákat alkalmazzunk otthonainkban, 
mindennapjainkban.

Ha kényszerből kell majd ezt megtennünk 
az fájni fog!

Változzunk, változtassunk!
És, hogy miben tudunk változtatni? Idén 

ősszel Pomáz Környezetvédelmi és Termé-
szetvédelmi Bizottsága egy olyan nyílt klí-
mavédelmi munkanapot szervez, ahol neves 
előadók, szakértők adnak ötleteteket ehhez.

Az eseménnyel kapcsolatos információk 
rövidesen elérhetővé válnak.

Leidinger Árpád

A városban van egy hely, amit úgy hívnak, 
hogy piac. A piacon reggel lehet vásárolni. Van 
sok látnivaló ott, a nénik meg a bácsik állnak 
az asztal mögött, amit úgy hívnak, hogy pult. 
A pulton van sok minden. Nekem az tetszett, 
hogy mosolyognak rám, ha valamit elveszek a 
pultról. Csak egy bácsi van, aki nem mosolyog, 
csak áll a kertben, ő a szobor. Legjobban a 
sütiket szeretem, amit kora reggel süt a néni. 
Sajnálom a leszakított virágokat, de örülnek 
nekik, mert a vázába lehet tenni a színes virá-
gokat, ettől szebb lesz a szoba. Van itt kenyér, 
meg fokhagyma, lehet sajtot kapni, amit úgy 
imádok. Van egy bácsi, aki otthon termeszti a 
földben a paprikát, meg a paradicsomot. Van 
nála uborka is néha. A néniket meg a bácsikat 
úgy hívják, hogy árusok. Van egy árus néni, 
akinél sok minden van üvegben, savanyú, meg 
édes is. Nála van virágtartóban eper is. Van itt 
egy sátor is, amire ki van írva, hogy bijó, pedig 

zöldségek vannak a sátorban. Lehet, hogy az 
bigyó, csak rosszul írta. De bigyós zöldséget se 
láttam még soha. Kár, hogy nincsenek játékok, 
így egy kicsit unalmas a piac. Tomi mondta, 
hogy volt egy piacon, ahol báboztak is. Jó vol-

na, ha volna palacsinta, 
meg vattacukor. Korán 
kell kelni, de szívesen jö-
vök ki a piacra.

Nagy István

Változzunk, hogy ne változzon…

Kell egy hely... például a piac
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A ruházat az ember számára lételem, hason-
lóan az élelmiszerhez, de itt sem mindegy, mi-
lyen minőségűt és mennyit vásárolunk belőle. 
A minket körülvevő világ folyamatosan azt su-
gallja, hogy az embernek nap mint nap új ru-
hában kell tündökölnie, követve az aktuálisan 
népszerű színeket, szabásmintákat, a trendet. 
A kirakatok szinte hetente új kollekciókkal 
csalogatnak, hiszen a ruhák a tervezés után 
pár hét alatt már a boltokban kaphatók. Mini-, 
 sőt mikroszezonokká aprózódott a korábban 
évszakokat követő ruhaváltási időszak. Kiáru-

sítást, leárazást hirdetnek egész évben, mert 
a „fast fashion” ruhadaraboknál elsőbbséget 
élvez a változatosság a minőséggel szemben. 
Mi pedig, ha tehetjük, elcsábulunk, így sokkal 
gyakrabban vásárolunk ruhát, mint ameny-
nyire azt az évszakváltás, vagy a tényleges 
szükség diktálná. 2000-hez képest 2014-ben 
már 60%-kal több ruhát vettünk világszer-
te, amiket azonban 36%-kal kevesebbszer 
használtuk. Európában évente 6 millió tonna 
ruhát dobunk ki, amelynek csupán negyedét 
használják fel újra.

A tervezéstől az alapanyaggyártás, színe-
zés, elkészítés, szállítás… és végül boltokba 
kerülésig egy ruhadarab hosszú utat jár be, 
mindezt nagyon környezetterhelő módon. 
A  textilgyártás rendkívül vízigényes, pl. egy 
farmernadrág előállításához 7570 liter vízre 
van szükség, de felelős a globális ipari szenny- 
víz 20%-ért és 8%-nyi széndioxid kibocsá-
tásért. Európában 16 millió tonna textilipari 
hulladék keletkezik évente, amelynek jelentős 
részét elégetik. A nem természetes alapanya-
gú ruhák mikroszálak millióit tartalmazzák, 
amely a viselésük, mosásuk ill. szárítógépben 
való szárításuk során rengeteg apró, szabad 
szemmel nem is látható műanyag mikroszem-
csével szennyezik környezetünket. Nem be-
szélve a ruhagyártás etikai oldaláról, azaz, 
hogy milyen körülmények között, milyen fize-
tés mellett készülnek el ezek a darabok.

A divatipar az egész világot átszövő, na-
gyon komplex rendszer, mégis tehetünk 
azért, hogy fenntarthatóbb irányba változ-
zon. Tudatos döntéseinkkel befolyásolhat-
juk, hiszen minden megvásárolt vagy meg 
nem vásárolt termékkel szavazunk.
 Sokat teszünk már akkor, ha egy vá-

sárlás előtt feltesszük magunknak a kérdést: 
tényleg szükségem van erre a ruhadarabra? 
Van hozzá illő ruhám, vagy azokat is mind 
be kell szereznem? Fogom tudni viselni mi-
nimum harmincszor? Ha ezek valamelyikére 
a válaszunk a „nem”, inkább meg se vegyük!
 Ne kövessük gondolkodás nélkül a 

divatot, inkább alakítsuk ki saját stílusun-
kat! A kortalan, színben, fazonban hozzánk 
passzoló ruhák nem mennek ki a divatból. 
Ha vásárolunk, a ruha időtállósága és a kom-
binálhatósága legyen a legfőbb szempont. 
Célszerű jobb minőségű ruhát választanunk, 
mint olyat, ami egy-két használat után tönk-
remegy, hiszen minél hosszabban tudunk 
valamit használni, annál kisebb annak kör-
nyezetterhelése.
 Ha mindenképp vásárolunk, akkor 

legjobb, ha esélyt adunk a másodkézből szár-
mazó ruháknak! Egy jó minőségű „second 
hand” bolt, egy-egy internetes adok-veszek, 
egy szervezett cserebere esemény, vagy egy 
szűk körben megrendezett gardróbcsere kin-
cseket rejthet. Attól, hogy valamit nem újon-
nan szerzünk be, korántsem jelenti azt, hogy 
az rosszabb minőségű. Az így talált darabok 

egyedisége illetve az, hogy 
a többször kimosott ruha 
anyaga kevesebb vegy-
szert tartalmaz, már csak hab a tortán. Ha 
sikerül a gondolkodásunkat úgy megváltoztat-
ni, hogy amikor valamire szükségünk van, nem 
azonnal az új megvásárlása jut az eszünkbe, 
már tettünk egy lépést.  Fontos cél a már el-
készült ruhadarabok körforgásban tartása, 
hogy azok minél később váljanak hulladékká. 
A másodkézből származó ruhákat nem utolsó 
sorban a pénztárcánk is meghálálja. 
 Érdemes jobban szemügyre venni a 

ruha címkéjét is, amely az anyagösszeté-
telt részletezi, és kerülni a nem természetes 
anyagokat. A nejlon, a polyamid, a poliész-
ter, az elasztin és az akril tartalmú ruhák 
komoly mikroműanyag szennyezést okoznak 
viselésük, de főképp mosásuk során. Fontos 
azonban megemlíteni, hogy a természetes 
alapanyagok, mint pl. a pamut előállítása 
is rendkívül környezetterhelő, a gyapotter-
mesztés víz- és vegyszer-igényessége miatt. 
A mértékletesség a természetes alapanyagú 
ruhadarabok esetében is elengedhetetlen. 
 A pamut helyett inkább válasszunk 

biopamutot (organikus pamut), mert ebben 
az esetben a gyapot termesztése fenntartha-
tó módon, kémiai vegyszermentesen törté-
nik. Ha biztosra akarunk menni a biopamut 
valódiságában, keressük a GOTS minősítést 
ezeken a ruhadarabokon!
 A címkén található használati útmu-

tatót is fontos lenne jobban figyelembe ven-
ni, hogy minél tovább tudjunk egy darabot 
használni, azaz követni a maximális mosási 
hőfokra, szárításra és vasalásra vonatkozó 
útmutatókat.
 Próbáljunk magyar tervezőktől, alko-

tóktól vásárolni, ezzel támogatva az itthoni 
ruhakészítőket. Így elkerülhető a ruhák szál-
lításával járó környezetterhelést és jobban 
nyomon követhető a ruha gyártásának útja, 
különösen, ha a készítő az alapanyagokra is 
kiemelten figyel.
 A ruhák megjavítása, átalakítása is 

csökkenti az újabb darabok iránti igényt és 
biztosítja a textil körforgásban maradását.
 Ha a ruhadarab otthon már nem hasz-

nálható fel és elajándékozni, adományozni 
sem lehet már, akkor se a kommunális ku-
kába tegyük, hanem ruhagyűjtő konténerbe, 
ahonnan sokkal nagyobb eséllyel kerülhet 
vissza használatba valamilyen formában.

A fenntartható divat pillanatnyilag egy 
álom, ám egyre többen tesznek azért, hogy ez 
az álom forradalmi módon valósággá váljon 
(lásd Fashion Revolution mozgalom). Meny-
nyire vagyunk képesek túllépni berögzült 
szokásainkon, és a presztízs helyett ésszerű 
keretek között, fenntartható módon öltöz-
ködni? Csak rajtunk múlik. 

Farkas Melinda
Pomázi Ökokör

A divatipar forradalmáért mi is tehetünk!
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A világjárvány az élet valamennyi területén – 
így a sportban is – egyedi helyzetet alakított 
ki. A Magyar Diáksport Szövetség által ren-
dezett országos Diákolimpia verseny 2020. 
márciusában, idő előtt, kényszerűen befeje-
ződött.

A rendkívüli helyzetre reagálva a 
2019/2020. tanévben az otthoni környezet-
ben is teljesíthető, a digitális térben megvaló-
sítható játékos sportversenyt, a DIÁKOLIM-
PIA GAME TIME-ot rendeztek.

E verseny célja, a diákok fizikai aktivitás-
ra, rendszeres testmozgásra ösztönzése, és 
természetesen az egészséges életmód nép-
szerűsítése. A gyermekeknek 8 sportágban 
(atlétika, torna, röplabda, kézilabda, kosár-
labda, multisport, asztalitenisz, labdarúgás) 
a sportághoz kapcsolódó rövid kihívásoknak 
kellett eleget tenniük. A technikai elemek 
összetettségét tekintve, 3 nehézségi fokban 
hajtották végre. A kihívásokban szöveges 
és képi formában is, meghatározott moz-
dulatsort kellett megvalósítaniuk és videó 
formájában rögzíteniük. Majd a Magyar Di-
áksport Szövetség hivatalos oldalára elkülde-
ni. A  játékosok által feltöltött kihívásokat a 
szervezők ellenőrizték és értékelték, majd az 
értékelés eredményéről a honlapon keresztül 
adtak tájékoztatást.

Erre a DIÁKOLIMPIA GAME TIME verseny-
re a Pomázi Mátyás király Általános Iskola 
4 csapatot is benevezett.

Kemény Sünök: Gradsack Lilla 5.a, Görgös 
Klaudia 5.a, Hutkai Hanna 5.b, Rostás Anna 
5.a, Ruskó Henrietta 5.a, Varga Réka 5.a, Viz-
keleti Nóra 5.a

Madarak: Barta Nikoletta 5.a, Berdó Mar-
cell 5.a, Elekes-Balázs Zsófia 5.a, Mihály 
Zsolt 5.b, Rész Lilla 5.a, Szilvássy Milán 5.a

Mátyás A: Andruskó Csenge 7.b, Andruskó 
Dóra 7.a, Asztalos Dóra 7.a, Asztalos Barbara 
7.a, Brucker Lili 7.a, Gazdag Luca 7.a

Mátyás B: Brucker Máté 4.b, Gradsack 
Márk 6.a, Kun Kristóf 6.a, Paár Botond 6.a, 
Jakab Gábor 3.a, Jakab Tamás 3.a, Sándor 
Attila 4.b.

Segítő pedagógusok: Bruckerné Mikula Il-
dikó, Inczédyné Számedli Anikó

A diákjaink lelkes munkáinak köszönhető-
en 5 sportágban (torna, röplabda, multisport, 
kosárlabda, asztalitenisz) két csapatunk is az 
első tíz helyezett között végzett a ranglistán. 
A legkreatívabb kihívásvideók kategóriában 
Hutkai Hanna 5.b első helyezést ért el, majd 
két sportágban (torna, atlétika) egy második 
és egy negyedik helyezést tudhat magáénak.

A legeredményesebb iskola címet pedig a 
Pomázi Mátyás Király Általános Iskola kapta.

Gratulálunk a gyermekek eredményeihez 
és munkájukhoz!

Inczédyné Számedli Anikó

Erzsébet-tábor 2020
A karantén-oktatás után (mint sok helyen az 
országban), Pomázon is elindult az Erzsébet 
Napközis Tábor. Egy gyors igényfelmérés 
után az iskolák benyújtották a pályázatokat, 
amiket – kicsit ugyan későn, de – sikerült 
elnyerni. Nagyon fontosnak tartottuk, hogy 
lehetőséget biztosítsunk a jelentkező gye-
rekeknek arra, hogy színes, érdekes progra-
mokkal töltsék el a nyári szünet napjait. Bár 
a szervezésre rövid időnk volt, a település 
három iskolája egymást segítve, az önkor-
mányzat támogatásával elindította a több 
hetes tábort.

Az iskolák pedagógusai színes, izgalmas 
programokat állítottak össze. Iskolánk az első 
két hetet pályázta meg sikeresen. A Sasiban 
a gyerekek részt vehettek a Magyar Várban 
a Némethy Lovasíjász Akadémia program-
ján, készíthettek Sisi bácsival (Siska Tibor) 
egyszerű népi játékszereket, Gyémánt Ádám 
bácsi vezetésével összemérhették ügyességü-
ket a „paraszt-olimpián”, például csizma hají-
tásban. Simogathattak kígyót, siklót is Duró 
Imre bácsi segítségével és izgalmas számhá-
borút is szerveztünk nekik. A második héten 
az indiánok világába csöppenhettek a gyere-
kek: totemoszlopot építettek, indián fejdíszt 

készítettek, és sorolhatnánk 
az izgalmasabbnál izgalma-
sabb programokat, amit a 
két hét alatt több, mint 100 
gyerek élvezhetett.

Külön köszönet illeti 
segítőinket, Molnárné Var-
ró Andreát, és Horváth-
né Ádám Erzsébetet, akik 
fáradságot nem kímélve 
(reggeltől-estig) intézték a 
táborok papírügyeit, pénz-
ügyeit és minden ügyes-ba-
jos dolgát. Nagyon figyel-
tünk arra is, hogy ebben 
a  járványügyi helyzetben a 

gyermekek teljes biztonságban táborozhas-
sanak.

Biztos vagyok abban, hogy minden gyerek 
élményekkel telve, elégedetten gondol vissza 
ezekre a napokra!

Országné Vajda Ágnes

Iskolaőr a Sashegyiben
Iskolánkban sok éven át volt sikeres rendé-
szeti képzés, amit „profiltisztítás” miatt szün-
tettek meg. A képzés miatt folyamatos volt a 
rendőri jelenlét, többen tanítottak nálunk a 
fegyveres testületből. Jelenlétük biztonságot 
adott, jó volt velük dolgozni. Amikor felme-
rült az iskolaőr lehetősége, épp ezért esett 
ránk a tankerület választása, mert nekünk 
pozitív tapasztalatunk, és gyakorlatunk volt 
ezzel kapcsolatban.

Iskolánk többcélú intézmény, úgy gondol-
ták, hogy az előzményeket figyelembe véve jó 
terep lehet ennek az új kezdeményezésnek a 
kipróbálására, véleményezésére. Azt azonban 
látnunk kell, hogy a világban és hazánkban is 
több esetben fordult elő iskolai erőszak, és 
egy ilyen biztonságérzetet növelő intézkedés 
csak pozitív hatással lehet iskolánkra nézve.

Együtt a Sashegyiért!
Kapin Györgyné

m.b.intézményvezető

Diákolimpia Game Time

Sashegyi suli hírei
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  Hutkai Hanna a legkreatívabb kihívásvideók 
kategória győztese



Olvasó oldala

Mottó: „A Pomázi Polgár nem a polgármesterről fog szólni, 
helyet kapnak benne a polgármestert, a képviselőtestületet 
bíráló írások is.” 

(Idézet a 100 napos polgármesteri programból)

A Pomázi Polgár 2019. novemberi számában jelent meg – szintén ol-
vasói levélként – „Utánam az özönvíz?” című írásom, amiben a Sző-
lőtelep utcaiak 2008-tól tartó, csapadékvíz elvezetésével összefüggő 
kálváriájáról írtam. Úgy vélem, hogy ismét foglalkozni kell vele.

Az írásban többek között szóltam arról, az ingatlantulajdonosok 
már akkor kérték, hogy az építésügyi és vízügyi szakemberek vizsgál-
ják meg a helyszínt, mérjék fel a levezető és áteresztő kapacitásokat 
és keressenek akár több lépcsőben is megvalósítható megoldást a 
Szőlőtelep utcai árokrendszer tehermentesítése, a felhőszakadások 
következményeként előálló árvízszerű veszély megelőzése érdekében. 
Szintén akkori javaslat volt, hogy a polgármester a Pomázi Polgár kö-
vetkező számában adjon tájékoztatást a lehetőségekről, a tett intéz-
kedésekről. A választ hiába vártuk (és várjuk azóta is).

Már 2020-at írunk és június 14-én – tizenkét év óta nem először – 
ismét felhőszakadás volt Pomázon is. A hegyoldal, a környező lejtős 
utcák csapadéka – a fotókon is látható módon – az árkok esetenkénti 
szűk keresztmetszete, az átjárók dugulása, az elvezetés rossz tervezé-
se, a karbantartás elmaradása miatt ismét lezúdult a Szőlőtelep utcán.

Nem azonnali százmilliós beruházást várunk, hanem, mint már 
2008-ban kértük, legalább a szakemberek által végzett felmérés és 
egy megtervezett, többlépcsős megoldás megkezdését, és erről a Sző-
lőtelep utcaiak tájékoztatását. Mindezt a következőkben is említett 
100 napos program alapján, miszerint megvalósítandó feladat a „Fo-
lyamatos kommunikáció a lakossággal a problémákról, a tervezésről, 
a döntés előkészítéséről és a döntésekről”.

A korábbi polgármesternek erre tizenkét év nem volt elegendő. Va-
jon most mennyi idő kell hozzá?

Kétszáz nap után
Sok pomázi polgár társaságában magam is ott voltam a város kép-
viselőtestületének 2019. október 29-én tartott, telt házas alakuló ülé-
sén. Felfokozott várakozással, nagy érdeklődéssel és rokonszenvvel 
figyeltük az új polgármester és a képviselőtestület tagjainak bemu-
tatkozását.

Leidinger István ekkor mutatta be a választási programból szemez-
getett, 50 pontot is meghaladó száznapos programját, amit – állította 
– „a következő költségvetés elfogadásáig el tudunk kezdeni, illetve el 
tudunk végezni”. Mint a Pomázi Polgár ez év februári számában, a vele 
készült interjúban nyilatkozta, e programba kevés kiadásokkal járó 
ötleteket tettek, mert sejtették, hogy üres a kassza.

Csakhogy… azóta már jóval túl vagyunk a kétszáz napon is és a po-
mázi polgárok nem nagyon tudnak arról, hogy mi valósult meg belőlük. 
Igaz, hogy közben járványügyi vészhelyzetet hirdetett a kormány, de 
2019 novembere és 2020. március 11-e között is eltelt vagy 130 nap.

Végül, bizonyára sok helyi lakost érdekel, hogy vajon a polgármes-
ter úr már főállásban látja el ezt a város szempontjából fontos tisztsé-
get? A képviselőtestület alakuló ülésén néhány hónap haladékról volt 
szó. Különösen társadalmi tisztségű alpolgármester mellett indokolt, 
hogy városunk első embere teljes idejét, energiáját a település érde-
kében hasznosítsa.

Várnai Ferenc

A levélben feltett kérdéseire Polgármester Úr megadja a választ a vele 
készült interjúban az újság 5. oldalán. Ami konkrét kérdésként kima-
radt, az a 100 napos program, amely pontjainak egy része megvalósult, 
de valóban vannak még megvalósításra váró pontok. Az észrevételei a 
Szőlőtelep utca vízelvezetésével kapcsolatban jogosak. A vízelvezetés 
Pomázon sok helyen nagy probléma, a Szőlőtelep utca mellett például 
a Messelia déli oldalán vagy a Szegfű utca környékén is, amelyeket az 
új városvezetés igyekszik orvosolni a jövőben.

Az alábbiakban a kerület önkormányzati képviselője válaszol Ön-
nek:

Tisztelt Várnai Úr!
Igaza van, foglalkozni kell vele. Addig, amíg meg nem oldódik. A körzet 
képviselőjeként figyelemmel kísérem a szőlőtelepiek problémáját, és 
vállalom, hogy tájékoztatom Önöket az önkormányzat lehetőségeiről.

Most készül a költségvetés módosítása, ennek elfogadása után 
derül ki, hogy mennyi lesz erre szánva az idén. Csak a probléma fel-
mérésére, vagy az elvezetés megtervezésére is. Polgármester Úr és a 
képviselők is tisztában vannak vele, hogy ez az egyik legsürgősebb 
megoldandó feladat. Bár a város anyagi helyzete nehéz, abban biztos 
vagyok, hogy nem kell már sok évet várnia tovább.

Üdvözlettel,
Andrásné Murányi Borbála

Mégis a víz az úr!?
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Városunk újszülött lakóit köszöntjük itt lapunk hasábjain is, 
megosztva a szülők, hozzátartozók boldogságát. Hiszen az öröm 
valóban mindannyiunké. Kedves nagyon-nagyon ifjú pomázi pol-
gárok! Boldog, hosszú életet kívánunk!

Gondos Arnold 2020. 03. 31
Tóth Dominik 2020. 04. 01
Kolláth-Vincze Olivér 2020. 04. 21
Horváth Mirella 2020. 05. 13
Amberboy Hanna 2020. 06. 15
Gál Nátániel Belián 2020. 06. 15
Herczeg Bálint 2020. 06. 16
Bónyai Bendegúz József 2020. 06. 20
Váradi Hanna 2020. 06. 22
Krompaszky Anna 2020. 06. 24
Timkó Dorotea 2020. 06. 26
Kovács-Gregor Rebeka 2020. 06. 26
Kovács-Gregor Vivien 2020. 06. 26
Szőregi Máté 2020. 06. 26
Bíró Lilien 2020. 06. 28
Pajor Polett 2020. 07. 09
Bársony Bende 2020. 07. 09

Gólyahírek



István
Király

Gyógyszertár
Cím: 2013 Pomáz,
Kossuth utca 15.

Telefon: 06-26-325-462
Nyitvatartás:

Hétfőn és csütörtökön: 
7–19-ig

Kedden, szerdán és 
pénteken: 7–18-ig

Szombaton: 8–13-ig

Kőhegy
Gyógyszertár

Cím: 2013 Pomáz,
Jankovich Gyula utca 2.
Nyitva: hétfő–péntek:

8–19 óráig
Szombaton: 8–13 óráig

Telefon: 06-26-326-240,
06-26-786-825

www.kohegy.hu
patika@kohegy.hu

Vörösmarty
Gyógyszertár

Cím: 2013 Pomáz,
Vörösmarty utca 12.

Telefon: 06-26-326-402

Nyitvatartás:
Hétfőtől péntekig:

8–18 óráig
Szombaton:
8–12 órág

Kukoricán nevelt, vágnivaló csirke 
kapható a baromfikeltetőnél

Nyitvatartás:
munkanapokon: 8–16 óráig

            szombaton: 8–12 óráig

Pomáz,
Bethlen Gábor utca 1/a.

Telefon: (06-26) 325-869

Bojler szerviz
Hajdú és olasz bojlerek

javítását, cseréjét,
vízkőtelenítését vállalom
a hét bármilyen napján.

Telefon: 06-30-708-6052

Villanyszerelés
• elektromos hibaelhárítás
•  szerelvények (biztosítéktábla, 

konnektorok, kapcsolók cseréje)
• fogyasztók szakszerű bekötése
• bojlerek javítása, vízkőtelenítése
• lámpatestek szerelése, javítása

Telefon: 06-30/879-0635

Szeretné megtalálni
problémáira a megoldást?

Tanácstalannak érzi magát, 
elakadt és nem tud

továbblépni?
Jobban meg akarja érteni 
önmagát és környezetét?
Ebben segít Önnek a tarot 
kártya és a cigány kártya. 

A kártyák nyújtotta útmuta-
tással az Ön személyiségére 

hangolódva, érzékeny és 
intelligens hozzáállással, 

partnerként segítek Önnek, 
hogy minél teljesebb,

boldogabb életet éljen.
dr. Gócz Andrea
06-30/394-3827

REDŐNYÖK
(Alumínium, fa, műanyag)

Szalagfüggönyök, harmonikaajtók,
napellenzők, szúnyoghálók,

fixes és mozgatható kivitelben
reluxa, roletták, gurtnicserék

javítások 
EGÉSZ NAP

Telefon: 06-30-987-1237

Tetőfedő–bádogos–ács
munkák, valamint

lapos tetők szigetelése
Tel.: 06-70-578-1468

e-mail:
badogosbela47@gmail.com

Pomáz központjában, 
telek eladó, 30%-os be-
építhetőséggel. Ikerház 
építésére is alkalmas.

Ára: 39.9 millió Ft
Telefon: (20)373-1676

Görögkatolikus Parókia
Istentiszteletei

a Szent Miklós kápolnában
(Karitász Ház)

Vasárnap
9.00 Szent Liturgia

Szerda
18.00 Szent Liturgia

1-2-3. Péntek
18.00 Vecsernye

Dr. Mosolygó Péter
parókus

Lelkészi Hivatal:
2013 Pomáz, Ond utca 2.
Telefon: 06-30-316-6345

pomaz.görögkatolikus.hu

A református gyülekezet 
állandó alkalmai:

Hétfő: 9.30 baba-mama kör
(a hónap 1. és 3. hétfőjén)

17.00 imaóra (páratlan heteken)
18.00 énekkari próba

Kedd: 18.00 kékkereszt
Szerda: 18.00 bibliaóra

Péntek: 19.00 ifj. bibliaóra
Vasárnap: 10.30 istentisztelet,

10.30 gyermek istentisztelet
Nyilas Zoltán

Református esperes
Lelkészi Hivatal:

2013 Pomáz, Hősök tere 1.
pomáz-csobanka@reformatus.hu

Telefon: 06-26/325-297

Római katolikus miserend
Vasárnap
8:00: Pomáz – plébániatemplom
(9:30 Csobánka – templom)
11:00 Pomáz – plébániatemplom!
18:00 Pomáz – plébániatemplom
Hétköznap
hétfő, csütörtök
7:00 – plébániatemplom
kedd, péntek
18:00 – plébániatemplom
Szombat – előesti vasárnapi mise
18:00 Szent Miklós kápolna!
A nyári miserend is 
a fenti időpontok szerint alakul.

Lejtényi Emánuel,
plébániai kormányzó 

Evangélikus Istentisztelet

Minden vasárnap 10 órától 
a szentendrei Evangélikus 

Templomban (Luther tér 1.)

Szeretettel várják az Isten-
tiszteletre a pomáziakat is. 
Illetve az online is követ-

hető.

Lelkész: Horváth-Hegyi 
Olivér

Tel.: (20) 824-2789

E-mail: oliver.horvath-he-
gyi@lutheran.hu

Ez itt az Ön
hirdetésének helye!

Az újság
6000 háztartásba jut el,

és az interneten
is elérhető.

Jobb agyféltekés napközbeni 
tábor augusztusban 8–14 

éves gyerek számára.
Rajzolás, festés,

gyerekjóga, túrázás. 
30-562-8146 

Kertész és karbantartó munka-
társat keresünk!

A Stern Film Stúdió felvételt hirdet „kertész 
és karbantartó” pozícióra. Állandó, napi 8 órás 

bejelentett munkaidőben.

Önéletrajzokat a tamasgt@gmail.com címre várjuk 
vagy a Stúdió portáján.

Telefon: (30) 599-5005
Cím: 2013 Pomáz, Bihari János utca 1.




